
  

 Protokoll 1 (24) 

Sammanträdesdatum 

2019-02-18 

Handikapprådet 
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Plats och tid: Guldsmeden A-salen, måndagen den 18 februari 2019 13:15-16:00 

Deltagare: Kerstin Tillemar Funktionsrätt  

 Karin Eriksson Funktionsrätt 
Anders Noreliusson Attention 
Åsa Nordin Bröstcancerföreningen Maria 
Gunilla Gustin-Skoglund DHR 
Elisabeth Nilsson FUB 
Ingrid Rundgren PSO 
Camilla Andresen Reumatikerföreningen 
Ulf Nilsson SRF 
Henrik Persson (S) 
Karin Hansson (C) 
Birgitta Medin (M) 

  

 

Övriga deltagare: Anna-Carin Andersson 
Christina Englund 
Johan Anderung 
Renée Holmberg 
 

 

Utses att justera:  
 

Justeringens plats 

och tid: Guldsmeden onsdag 6 mars kl 10:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 1-9 

Sekreterare:  Stina Almberg 

Ordförande: Jonas Holm 

Justerande: Kerstin Tillemar   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med 2019-03-07 till och med 2019-03-28 

    

Förvaringsplats för protokollet 

Tillgänglighetsstrategens kontor, Social.- och omsorgsförvaltningen 

Underskrift 

Stina Almberg 
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§ 1 Upprop och val av justeringsförrättare 

Kerstin Tillemar förordas till justerare 

Handikapprådet beslutar 

att välja Kerstin Tillemar till justeringsförrättare 

att justering ska ske den 6 mars kl 10:00 på Guldsmeden plan 4 

____ 
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§ 2 Genomgång av föregående protokoll och anmälan 

av övriga frågor 

Handikapprådet beslutar 

att lägga föregående protokoll till handlingarna 

Anmälda övriga frågor: 

Parkeringstillstånd – fler avslag 
Förebyggande fotvård 
Betalning färdtjänst – kort fungerar ej med externa taxibolag 
Syn- och hörselinstruktör  
Ledsagarkort 
Val till arbetsgrupper 
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§ 3 Godkännande av dagordning 

Handikapprådet beslutar 

att godkänna dagordningen med anmälda övriga frågor 
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§ 4 Information om kommunikationsavdelningens arbete 

med tillgänglig webb under 2019 

Annacarin Andersson kommunikationschef informerade om 
kommunikationsavdelningens pågående arbete med att leva upp till 
tillgänglighetskraven enligt EU-direktiv avseende offentliga myndigheters webbplatser 
och mobila applikationer som finns i svensk lag sedan 1 januari 2019. Det är viktigt att 
ställa krav redan vid upphandling om att den ska klara kraven i direktivet. När 
nuvarande IT-plattform köptes in fanns redan krav med på att den skulle uppfylla 
dåvarande riktlinjer. Tack vare det har Hudiksvalls kommun redan kommit en bit på 
väg med att tillgänglighetsanpassa sin webbplats även om mycket arbete återstår efter 
att direktiven uppdaterats. Man behöver bl.a. se över de webbplatser som har koppling 
till Hudiksvalls kommun, men som använder egna lösningar t.ex. Mulle Meck. Det är 
ett område som man arbetar med just nu. En annat område som förhoppningsvis snart 
har en lösning är att film ska textas. Man provar just nu ett digitalt verktyg som kan 
underlätta textning.  
 
Se även bilaga 1 
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§ 5 Översiktsplanearbetet – bakgrund och 

medborgardialog 

Just nu pågår ett intensivt arbete med att ta fram en ny översiktsplan. Plan och 
bygglagen anger att varje kommun måste ha en översiktsplan och att den ska 
aktualiseras varje mandatperiod. Vår översiktsplan är från 2008 och har inte 
aktualiserats på ett tag. Det är inget ovanligt ute i kommunerna, men numera lägger 
myndigheterna vikt vid översiktsplanen. Översiktsplanen ska ligga till grund för 
planering och beslut. Svårigheten ligger i de långa tidsperspektiven som man brukar ha 
i översiktsplaner. Tidshorisonten är att översiktsplanen ska fungera till 2035 med 
utblick mot 2050. Från planen antas innebär det 15 år. Det är mycket svårt att 
förutsäga hur utvecklingen kommer att se ut. Om vi blickar tillbaka 15 år är det lätt att 
se hur mycket som hinner hända.  
 
I översiktsplanen behöver vi svara på frågorna om vad vi gör på vägen mot 2035. Var 
ska vi bo? Vad ska bevaras? Vad ska utvecklas? En del i översiktplanearbetet har varit 
medborgardialog genom en dialogkarta som varit öppen på kommunens hemsida från 
november – februari. När kartan stängdes ner hade 760 unika synpunktslämnare 
lämnat sina åsikter. Genom att lägga in markeringar i fyra olika kategorier var 
förhoppningen att kunna få en uppfattning om var människor vill bo, vilka platser som 
är viktiga för dem o.s.v. Tyvärr finns det grupper som har svårigheter att delta i en 
dialog i det här formatet.  
 
Se även bilaga 2  
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§ 6 Tema funktionsvariation biblioteket 2019 

Johan Anderung bibliotekschef informerade om bibliotekets val av tema 

funktionsvariation under 2019.  

Under 2019 har man på biblioteket beslutat att ha tema Funktionsvariation. Temat kan 

sägas följa två spår. Det ena handlar om verksamhet för personer med 

funktionsnedsättning med biblioteket som mötesplats och det andra att sprida kunskap 

om funktionsnedsättning.  

I verksamheten ser man nu över lokalerna så att tillgängligheten är bra för alla. Man 

tittar också på hur man kan anpassa verksamheten så att den passar alla. Exempelvis 

har man genomfört sagostund med teckenförstärkning. Biblioteket planerar också en 

Demokratiskola för unga vuxna med funktionsnedsättning. Fokus kommer att ligga på 

hur man kan påverka kommunen på olika sätt och i olika nivåer t.ex. genom 

medborgarförslag, inköpsförslag till biblioteket m.m.  

Inom ordinarie verksamhet finns anpassad utlåning av media t.ex. Äppelmärkning. 

Äppelmärkning kan media som handlar om eller är till för barn och vuxna med 

funktionsnedsättning. Man kan också få låna Daisyspelare genom biblioteket. Det 

finns ett digitalt bibliotek som heter Legimus som innehåller anpassad litteratur. På 

biblioteket finns även litteratur på lätt-läst och en tjänst som heter Boken kommer. 

Med tjänsten Boken kommer har låntagare som inte kan ta sig till biblioteket av olika 

anledningar möjlighet att få hemkörning av böcker. 

Under våren 2019 kommer också den nya biblioteks- och demokratibussen. Till 

skillnad från den nuvarande bokbussen kommer den nya bussen att kunna användas 

på många fler sätt. Den rymmer alla medier och eftersom bussen har ett 

högtalarsystem kan den också användas till teaterföreställningar. Biblioteket samarbetar 

med andra avdelningar för att få ut samhällsinformation genom bussen. Leverans av 

bussen är beräknad till slutet av mars och biblioteket planerar en invigning i april. 
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§ 7 Information från Social- och omsorgsförvaltningen 

Renée Holmberg tillförordnad förvaltningschef informerade om att Marie Palmgren är 
förordad till ny förvaltningschef och troligen kommer att börja till sommaren.  
 
Kommande bokslut visar ett underskott på 25 miljoner vilket är bättre än senaste 
prognosen om 50 miljoner. Men mycket arbete återstår och en handlingsplan kommer 
bl.a. att titta på bemanning, exempelvis kan behovsbemanning vara en åtgärd.  
 
En lyckad hälsomässa har genomförts, Inger Myrsten verksamhetschef på Social- och 
omsorgsförvaltningen och Helena Birkoff från Region Gävleborg var initativtagare. 
Det finns tankar om att göra en liknande mässa nästa år. Inger tar gärna emot förslag 
på teman för nästa mässa. 
 
Förvaltningen har skrivit fram ett förslag till nämnden om att bygga nya gruppbostäder 
eftersom efterfrågan är fortsatt stor. Kommunen har bytt till sig mark vid Sofiedal för 
att bygga. Gruppbostäderna kommer kunna byggas snabbt så snart bygglov gått 
igenom och de byggs av Hudiksvallsbostäder.  
 
Fråga om verkställighet kontaktperson 
Beslut om kontaktperson ska vara verkställt inom 3 månader, därefter ska en IVO-
anmälan göras. 
Alla beslut ska dock verkställas så snabbt som möjligt. Samtidigt finns det en brist på 
kontaktpersoner som försvårar verkställandet. Förvaltningen är därför tacksamma om 
alla kan hjälpa till att sprida information om möjligheten att vara kontaktperson. På 
hemsidan finns ett enkelt formulär där man kan anmäla sitt intresse. Där kan man 
också ange vilken målgrupp man vill vara kontaktperson åt.  
 
Fråga om hur många boenden som finns för personer med psykisk ohälsa? 
Det finns 3 st boenden som riktar sig till personer med psykisk ohälsa. Hudiksvall har 
ett stort boendestöd, men ligger lite lägre på servicebostad. Utöver gruppbostäder ser 
förvaltningen även över möjligheten att utöka antalet servicebostäder. 
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§ 8 Övrig information 

Inbjudan APT Transport 

Vi är inbjudna till APT på Transport den 20 mars kl 17:30. Anmäl till Stina vilka som 

vill följa med.  

Varför har vi inget brottsförebyggande råd i Hudiksvall?  

BRÅ i Hudiksvall lade ner för några år sedan. Inom tjänstemannaorganisationen likaväl 

som i den politiska organisationen ser man emellertid ett behov av ett forum för att 

hantera t.ex. frågor om trygghet och förebyggande arbete mot droger. Nordanstigs 

BRÅ framhålls som ett bra exempel för hur ett brottsförebyggande råd kan organiseras 

och utnyttjas effektivt. Det finns inga planer på att bilda ett nytt brottsförebyggande 

råd just nu men frågorna diskuteras och kommer förhoppningsvis att leda till en 

förändring.  

Trygghetsvandringar Jimmy Henriksson 

Ny ansvarig för trygghetsvandringar är Jimmy Henriksson. Det finns ännu inga datum 

bokade för trygghetsvandringar, men det diskuteras nu.  

Verksamhetsplanering 27 mars Aktivitetsfabriken 

Den 27 mars kl 9:30-13:30 har rådet planeringsdag på Aktivitetsfabriken. Anmälan 

görs till Stina Almberg. 

Se även bilaga 3  
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§ 9 Övriga frågor 

Parkeringstillstånd – fler avslag 
Personer som tidigare haft tillstånd får avslag – vad beror det på? Förslag att bjuda in 
handläggare av parkeringstillstånd till rådets nästa sammanträde.  
 
Förebyggande fotvård 
Fotvårdssköterska placering sjukhus – du behöver vara diabetiker eller få remiss från 
medicinklinik för att få komma till fotvårdssköterskan. Enda alternativet för övriga är 
att vända sig till privata utförare. Kostar nu ca 700 kr per tillfälle. Många med behov 
har inte ekonomi till detta. Kan leda till stora konsekvenser. Skulle det kunna finnas 
fotvård i kommunregi? Kan regionen satsa mer? Vad kan rådet göra? Kan 
handläggare på omsorgen bevilja fotvård? Tas upp på nästa möte. Stina undersöker 
vilka möjligheter som finns. 
 
Betalning färdtjänst – kort fungerar ej med externa taxibolag 
Kort som används gemensamt av SRF funkar ej för bilar som inte kommer från 
Hudiksvall. Stina kontaktar X-trafik och tar reda på vad som gäller för 
betalningsalternativ. 
 
Syn- och hörselinstruktör  
Utbildning för personal t.ex. i hemtjänsten som utbildas i att stötta när man fått 
hjälpmedel. Det är alltså inte samma sak som Regionens syn- och hörcentraler utför 
och som främst handlar om utprovning av hjälpmedel, inte hur de effektivast kan 
användas i patientens hemmiljö. Stina undersöker frågan igen. 
 
Ledsagarkort 
Stina börjar om och ser om det finns någon annan väg.  
 
Val till arbetsgrupper 
Det behöver utses nya medlemmar till arbetsgrupperna i rådet. Det gäller 
Ritningsgranskningsgruppen, Tillgänglighetsgruppen och Stadsrumsgruppen.  

Funktionsrätt tar upp frågan på nästa ordförandemöte och föreslår nya personer till 

arbetsgrupperna. 
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